

السيرة الذاتية



المعلومات الشخصية:

الاسم: نادية اللقب: عماري

تاريخ و مكان الميلاد: 1984-02-25 جندل – ولاية عين الدفلى .

العنوان :حي 40 مسكن خميستي ببوسماعيل تيبازة .

رقم الهاتف: 0660713693

البريد الالكتروني: amari42.doc@gmail.com

الحالة العائلية : متزوجة وأم لثلاثة أطفال.

مؤسسة العمل الأصلية : جامعة الجزائر 2.

كلية : اللغة العربية و آدابها و اللغات الشرقية .

القسم : أدب عربي.

المسار البيداغوجي و المؤهلات العلمية :

درست الطور الابتدائي و المتوسط و الثانوي في ولاية عين الدفلى ، و تحصلت على شهادة البكالوريا في سنة 2002 بتقدير جيد شعبة العلوم الطبيعية و الحياة ، ثم التحقت بالمدرسة العليا للأساتذة ببوزريعة و تحصلت على شهادة ليسانس أستاذ تعليم ثانوي سنة 2007 ، ثم زاولت مهنة التعليم في الثانوية ابتداء من سنة 2007 إلى غاية 2016.

-شاركت في مسابقة الماجستير في جامعة سعد دحلب البليدة سنة 2008 ، حيث تحصلت على شهادة الماجستير من ذات الجامعة بتاريخ 2012 وذلك بعد مناقشة مذكرة الموسومة بعنوان : التعليل العلة و التعليل في نتائج الفكر للسهيلى .

من خلال كتابه نتائج الفكر ، عما علمت أستاذة مؤقتة بجامعة جيلالي بونعامه خميس مليانة .و في سنة 2016 شاركت في مسابقة التوظيف بجامعة الجزائر تخصص لسانيات عامة التحقت للعمل فيها بصفة أستاذة مساعدة ب و خضعنا ككل الأساتذة الجدد إلى تكوين مباشر بجامعة الجزائر 2 و تكوين عن بعد (جامعة قسنطينة بن منتوري احمد) ، لنتحصل على شهادة التكوين عن جامعة الجزائر 2 ، وشهادة التكوين عن بعد في مجال الإعلام الآلي من جامعة قسنطينة ، و بعد ذلك تدرجت في الرتب ، أستاذة مساعدة أ سنة 2017 .

في سنة 2019 قمت بمناقشة الدكتوراه بعنوان إبرام الحكم النحوي عند السهيلي من خلال كتابه نتائج الفكر ، و قد حصلت على شهادة الدكتوراه بتقدير مشرف جدا ، وأصبحت بذلك أستاذة محاضرة ب و في نفس السنة سافرت في منحة علمية إلى تركيا حيث تواصلت مع أستاذة أجنبية لتبادل الخبرات خاصة في الجامعة اللاهيات التركية ، و في 2021 حصلت على شهادة التأهيل بنفس الجامعة و أنا اليوم أستاذة محاضرة صنف أ.

التدريس:

- درست في عدة ثانويات (ثانوية عين الأشياخ ، ثانوية تاشته الجديدة ، ثانوية فراش اللوحي ، ثانوية محمد بوضياف ، (عين الدفلى) ، ثانوية مسقم (تيبازة).

درست معيدة بجامعة جيلالي بونعامه خميس مليانة 2011-2013.

ادرس حاليا بجامعة الجزائر 2- أستاذة محاضرة ب ابتداء من 2016.

درست العديد من المقاييس : نحو و صرف ، لسانيات عامة ، تعليمية ، التداولية ، منهجية البحث اللغوي ، لسانيات تطبيقية .

كما ساهمت في تأطير العديد من الطلبة في مرحلتي ليسانس و الماستر ، كما عملت على تنظيم الامتحانات في ليسانس و الماستر و الدكتوراه .

نشرت عدة مقالات قبل المناقشة و بعدها ، و شاركت في ملتقى وطني بجامعة خميس مليانة بعنوان: التعليمية في المنظومة التربوية الجزائرية بين النظرية والتطبيق ، كلل في الأخير بكتاب جماعي .

كما قمت بنشر بحوث علمية قبل وبعد المناقشة .

كما قمت بالمشاركة بعدة ملتقيات في عدة جامعات منها: تحليل الخطاب و الدرس اللساني جامعة
الجزائر 2 سنة 2023

ملتقى اللسانيات الحاسوبية جامعة سوق اهراس 2023

ملتقى الأبعاد التداولية في شعر فاتح علاق البويرة 2023

نشر مقال الوظيفة التركيبية بين الموظفين و التوزيعين مجلة الق .

الإشراف على طالبين في الدكتوراه .

الإشراف على طلبة الماستر . بالإضافة إلى العديد من الفعاليات العلمية ذكرت أمثلة فقط

Personal Information:

Name: Nadia

Last Name: Amari

Date and Place of Birth: February 25, 1984, Djendil, Aïn Defla

Province Address: Neighborhood 40, Khemisti Housing, Bou Ismail, Tipaza

Phone Number: 0660713693

Email: amari42.doc@gmail.com

Family Status: Married with three children Original

Institution: University of Algiers 2

Faculty: Arabic Language, Literature, and Oriental Languages

Department: Arabic Literature

Pedagogical Path and Academic Qualifications:

I studied primary, middle, and secondary school in Aïn Defla Province, earning my baccalaureate degree in 2002 with a good grade in the Natural and Life Sciences stream. I then joined the Higher Teachers' School in Bouzareah and earned a bachelor's degree as a secondary school teacher in 2007. I then worked as a secondary school teacher from 2007 to 2016. I participated in the Master's

competition at Saad Dahlab University in Blida in 2008, earning my Master's degree from the same university in 2012 after defending my dissertation entitled: "Causal Reasoning and Reasoning in the Results of Al-Suhayli's Thought." Through his book, "The Results of Thought," I learned about what I learned as a temporary professor at Djilali Bounaama University, Khemis Miliana. In 2016, I participated in a recruitment competition at the University of Algiers, specializing in general linguistics. I joined as an assistant professor at the University of Algiers. Like all new professors, we underwent face-to-face training at the University of Algiers 2 and distance learning (University of Constantine Ben Mentouri Ahmed), obtaining a training certificate from the University of Algiers 2 and a distance learning certificate in computer science from the University of Constantine. I then rose through the ranks, becoming an assistant professor in 2017. In 2019, I defended my doctorate, entitled "The Conclusion of Grammatical Rulings by Al-Suhayli Based on His Book, The Results of Thought." I obtained my doctorate with honors, and thus became a lecturer at the University of Algiers. In the same year, I traveled on a scholarship to Turkey, where I interacted with foreign professors to exchange experiences, especially at the Turkish Theological University. In 2021, I obtained my qualification at the same university, and today I am a lecturer at the A level.

Teaching:

- I have taught at several high schools (Ain Al-Ashiakh High School, Tachta Al-Jadida High School, Frash Al-Louhi High School, Mohamed Boudiaf High School (Ain Defla), and Mesguem High School (Tipaza). - I taught as a teaching assistant at Djilali Bounaama University, Khemis Miliana, from 2011 to 2013. - I am currently teaching at the University of Algiers II as a lecturer, starting in 2016. - I have taught several courses: syntax and morphology, general linguistics, educational linguistics, pragmatics, linguistic research methodology, and applied linguistics. - I have also contributed to supervising numerous students at the undergraduate and master's levels, and I have also worked on

organizing exams for bachelor's, master's, and doctoral degrees. - I have published several articles before and after the defense, and I participated in a national conference at Khemis Miliana University entitled: "Education in the Algerian Educational System: Between Theory and Practice," which culminated in a collective book. - I have also published scientific research before and after the defense. - I have also participated in several Conferences at several universities, including: Discourse Analysis and Linguistics, University of Algiers 2, 2023 Computational Linguistics Conference, University of Souk Ahras, 2023 Pragmatic Dimensions in Fatih Allaq's Poetry Conference, Bouira, 2023 Published an article on the syntactic function between functional and distributional functions in Al-Q magazine. Supervised two doctoral students. Supervised two master's students. In addition to numerous academic activities, I have provided examples.